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А К АД Е М И Я НАУК АРМЯНСКОЙ ССР. БИОЛОГИЧЕСКИЙ ЖУРНАЛ АРМЕНИИ 

------'' т. XXVII. № 5. 1974

ԼՐԱՏՈԻՀԱՄԱՄԻՈՒԹԵՆԱԿԱՆ ԲՈՒՍԱԲԱՆԱԿԱՆ ԸՆԿԵՐՈՒԹՅԱՆ ՀԻՆԳԵՐՈՐԴ ՀԱՄԱԳՈՒՄԱՐԸ
1973 թ. սեպտեմբերի 5 —7-ը Ուկրաինայի մայրաքաղաք Կիևում տեղի ունեցավ Համամիու

թենական բուսաբանական ընկերության հինգերորդ համագումարը։ Համագումարի հիմնական՛ 
նպատակն էր' ա) ընդհանրացնել ՍՍՀՄ-ում բուսաբանական գիտության տարբեր մասնաճյուղե

րում ձեոք բերված նվաճումները, բ) 12֊րդ համաշխարհային բուսաբանական կոնգրեսի նախա

պատրաստական աշխատանքների ընթացքը և գ) բուսաբանական ընկերության ղեկավար օր- 

ղանների վերրն տրությունր։
Համ աղում արի աշխատանքներին մասնակցում էին միության բոլոՐ հանրապե տություն֊ 

ներիր եկած շուրջ 900 բուսաբան- Համ ա մ ի ութեն ական բուսաբանական ընկերության հ ւսյկական 

բաժանմունքը առաջադրել էր 10 դեյեգատ, որոնցից 3-ը տարբեր պատճառներով չներկայացան։ 
Համ աղում արի աշխատանքներին մասնակցեցին Ա. Ա. Ախվերդովը, է, է. Օսիպյանր, 1/. . Միր-

դոևան, Վ. Ս. Բադա/յանր, Մ. Ս. Գդիրյանր, Ն. Ն. Ւամբյանր, Ա. Մ. Բարսեղյանը։ Համագու

մարը բաց արեգ բուսաբանական ընկերության պրեզիդենտ Ե. Մ. Լավրենկոն։ Լամառոտակի 

բնութագրելով ՍՍՀՄ-ում բուսաբանական գիտության արդի վիճակը և զարգացման հեռանկար-

ներր,
կրճատել, ավեչի հաճախակի

նշեց, որ 
հ ավաքվել

անհրաժեշտ է մ ի ջհ ամ ա զո ւմ ա ր ա յ ին ժամ ան ա կաշրջան ր 

և քննարկեք բուսաբանական գիտության կնճռոտ և վիձե-

1Ւ հարցեր։

Պլենար նիստում աոաջին ր ելույթ ունեցավ Ե. Մ. Լավրենկոն «Բուսաբանական գի տ ութ յան 

հիմնական խնդիրները և մարդու ու բիոսֆերայի փոխհարաբերության պրոբլեման» թեմայով։ 

Նա մասնավորապես նշեց, որ գիտատեխնիկական պրոգրեսը դժվարին վիճակի մեջ է գցել բնական 
բուսական ծածկույթը և ֆլորան։ Այն քանի դնում կրճատվում է տարածական առումով ու ֆլո~ 

րիստիկ կազմով աղքա տ ան ում ւ Անհրաժեշտ է այսուհետև բուս ա կ ան ծածկույթի ու ֆ/ռրայի ու

սումնասիրությունները տանեք երկու ուղղությամբ' մարդու ակտիվ և պասսիվ ներգործության 

պա յմ աններում: Նա Հատկապես կանգ է առնում բ ի ո դե ո ց են ո քո գի ա կ ան ո ւս ո ւմն ա ս ի ր ո ւթ յո ւնն ե ր ի 9 

բնության պաշտպանության, արգելանոցների և ա ր գ ե ք ա վա յ ր ե ր ի առանձնացման հարցի վրա, հա

տուկ նշելով մեր եըկըում տափաստանային արգելանոցների սակավությունր։ Դա մասն ավորա- 

պես վերաբերվում / Հայաստանին, որի տերիտորիայի կեսից ավեքին /ինելռվ լեռնային տա

փաստաններ, առ այսօր չունի ոչ մի տափաստանային արգել ան ոց ։
Պլենար նիստի հաջորդ զեկուցումը կարդաց Պ. Մ. Ժուկով սկին ։ Աքն նվիրված էր կուլտուր ա- 

կան բույսերի տ ա ք ս ոն ո մ ի ա յ ին ։ Բազմավաստակ բ ուս ա ր ան ր մասնակիցների ու շա դրութ յուն ր հրա- 
վիրեց Մ ի ութ յան շատ բուսաբանական հաստատությունների կողմից մոռացության կամ ւսնուշա- 

ղըության մատնված կու /տուր ական բույսերի սիստեմատիկայի վրա։

յաջորդ զեկուցմամբ «Բուսաբանական գիտության արդի վիճակր Ո լկ ր ա ին ա յոլմ» թեմայով 
Հանդես եկավ Կ. Մ. Ս իտնիկր։ Նա հաղորդեց, որ ներկա յում ս Ո լկրաինան, Լենին դրադի ց հետո, 
^'բկըորդ խոշոր բուսաբանական կենտրոնն է ՍՍՀՄ-ում։ Ուկրաինայի տարրեր քաղաքներում' 
Կիևում, հարկովոլմ, էվովում և այլուր Հ ավասարապես մշակվում են ժամանակակից բուսաբա

նության բոլոր ակտուալ պրոբլեմները։
Կ. Մ. Սիտնիկր կանգ աոավ նաև Կիեի բուսաբանական ինստիտուտի գործունեության վրա։
Համագումարի պլենար նիստի երեկոյան բաժնում հետաքրքիր զեկուցում կարդաց Ա. է. Թ ա խ - 

աաջյաՆր, 1ւա շարադրեց համաշխարհային բուսաբանական գիտության զարգացման արգի խրն- 
'ւիք^ներն ու զարգացմ ան հեռանկարներդ Առանձնապես կանգ աոավ Ս ՍՀՄ - ում դ ի տ ահ ե տ ա զո տ ա-

^խասււսՆքների հաջող ընթացքին խոչընդոտող ն յու թ ա - տ ե խն ի կ ա կ ան բազայի սահմանա- 
/սյկության վրաէ հր զեկուցման վերջում Ա. Լ. Բաի/տաջյանր հանգամանորեն անդրադարձավ 

րգ .ամ աշխարհային բուսաբանական կոնգրեսի նախապատրաստական աշխատանքներին։
ռնգրեռի կազմակերպչական աշխատանքների մասին զեկուցեց կազմ բյուրո յի գիսավոր 

* 1 1 ^ա1^,ք,/կին։ նա նշեց, որ կոնգրեսին մասնակցե/ ցանկացող արտասահմանյան
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բուսաբանների քանակը գնալով շատանում Լ, միայն Ամերիկայից այւ/մ ցանկություն են հագնել 
մասնակցել 2000, ՍՍՀՄ֊ից' 4000 մարդ։

Համագումարում գործում էին հետևյալ սեկցիաներր. 1. բուսական աշխարհի պաշտպանու- 

թյան սեկցիա, 2. բույսերի ֆիզիոլոգիայի' ա) սիմպոզիում' արմատներր, նրանց ֆունկցիաներր 

և ստրուկտուրան, ր) սիմպոզիում' տափաստանների և անապատների քսերոֆիտ բույսերի ֆի. 

զիոլոգիան, 3. բարձրակարգ բույսերի սեկցիա, ա) սիմպոզիում' բիոսիստեմ ատիկական և բարձ
րակարգ բույսերի էվոլյուցիան, բ) սիմպոզիում' բարձրակարգ բույսերի ֆլորայի ուսումնասիր

ման հարցերր, գ) սիմպոզիում' բիոլոգիայի ակտուալ հարցերր, 4. ֆլորայի և բուսականության 
պատմության, 5. գե ո բ ոտ ան իկ ա յի' ա) սիմպոզիում' մաթեմատիկական մեթոգների օգտագոր

ծում լւ բուսական ծածկույթի ուսումնասիրման գործում, բ) սիմպոզիում' բուսական ծածկույթի 
ա րդյուն ավե տո։ թյուն ր, 6. ցածրակարգ րո յ սիմպոզիում' ւսլգոլոգիա յի ակտուալ հար֊

ց&րրէ ր) սիմպոզիում' մ Էկոլոգիայի ակտուալ հարցերր, գ) սիմպոզիում' լե խն ո լո գի ա յի ակտուալ 
հարցերը։

Համագումարի 6 սեկցիաներում լս վե ց 89 զեկուցում, 95 ֆիքսացված ելույթ, այլ կերպ ասած 
մեկ օրում կարդացվեց 184 զեկուցում։

Ընկերության հ աշվե տվ ութ յո ւն ի ց հետո սկսվեց բուսաբանական ընկերության ղեկավար օր֊ 

զանների րն արություն ր։ Համամիութենական բուսաբանական ընկերության պրեզիդենտ ընտրվեց 
ՍՍՀՄ և Հ ա յկ ա կան ՍՍՀ ԳԱ ա կ ադեմ ի կո ս Արմեն Լեռնի !Ւ ա իյ տ ա ջ յ ան ր։

Հա մ ա դում ա ր ի վերջում , հանրագումարի րե րե լով կարդացված զեկուցումները ք համառոտակի 

հաղորդվեցին առանձին սեկցիաների գործունեության արդյունքները։

Ա. Մ. ԲԱՐՍԵՂՅԱՆ
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